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Protokół nr XVIII/15 
XVIII sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 23 listopada 2015 r. 
 

 
       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 9.00 w sali konferencyjnej Ratusza, na 
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady osiemnastej sesji Rady Miejskiej VII kadencji.           
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

 
Lista obecności – stanowi załącznik Nr 1 

 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 1/ wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Bystrzyca Kł; 
 2/ o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy; 

      3/ zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu i udzielenia bonifikaty; 
           4/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii; 

      5/ opłaty uzdrowiskowej; 
      6/ opłaty miejscowej; 
      7/ opłaty targowej; 
      8/ od posiadania psów; 
      9/ podatku od nieruchomości; 
    10/ podatku od środków transportowych; 
    11/ druków informacyjnych i deklaracji w sprawie podatków, 
    12/ przystąpienia  do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowej   
          części obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój – gmina Bystrzyca Kłodzka; 
    13/ określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych, nagród i   
          wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe; 
    14/ regulaminu placu zabaw przy szkole Podstawowej nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej; 
    15/ przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projektu „Singletrack Glacensis”. 
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny  2014/2015. 
5. Informacja dotycząca wypłat świadczeń socjalnych. 
7. Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
8. Informacje Burmistrza. 
9. Zapytania radnych. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad.    

 

 
Przewodniczący zadał pytanie czy Państwo Radni lub Pani Burmistrz zgłaszają dodatkowe propozycje 
do proponowanego porządku dziennego. Pani Vice Burmistrz zgłosiła zmianę porządku polegającą na:  
1/ dodaniu projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do 
realizacji projektu dotyczącego wdrożenia rozwiązań poprawiających efektywność zarządzania usługami 
dziedzinowymi w obszarze podatków i opłat lokalnych. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 

Ad 2. Powołanie sekretarza sesji. 
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Wiceprzewodniczący Rady – Leszek Stróż. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Leszka Stróża w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
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być na piśmie.  
  

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/ Przewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie 
wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Bystrzyca Kł; 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały, w tym 
także do załączonego uzasadnienia w kwestii zmiany zapisu ostatniego zdania, który w prawidłowym 
brzmieniu winien brzmieć następująco”: 
„W pobliżu lokalizacji proponowanych przystanków zlokalizowane są zakłady przemysłowe do których 
uczęszczają mieszkańcy”. 
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych na terenie gminy Bystrzyca Kł z autopoprawkami /13 za – jednogłośnie/. 
Dariusz Piotrowski – mówi, że tuż obok kortów tenisowych, ok. 100m od Netto powstał kuriozalny 
przystanek dla wysiadających przy drodze wojewódzkiej, przy którym nie ma żadnej zatoczki 
autobusowej.  Pyta, na jakiej podstawie Zarząd Dróg Wojewódzkich umieścił w tym miejscu ten znak? 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że Zarząd Dróg Wojewódzkich błędnie ustawił ten znak i będzie 
usunięty. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
   

Uchwałę Nr XVIII/136/15 
w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie 

gminy Bystrzyca Kł  
 

2/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej                
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, który  umożliwia dalsze 
korzystanie mieszkańców z bonifikaty. 
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność gminy /13 za – jednogłośnie/. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że jesteśmy za propozycją uchwały, jednakże czekamy na tekst 
jednolity uchwały. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że zajmujemy się już sporządzeniem tekstu jednolitego uchwały. 
  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:   
 

Uchwałę Nr XVIII/137/15 
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami  

stanowiącymi własność gminy   
 

    3/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w 
sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu i udzielenia bonifikaty. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

    Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu 
i udzielenia bonifikaty. /12 za – jednogłośnie, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu/. 

  
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, /1 radny nie brał udziału                       
w głosowaniu/ podjęła:   
 

Uchwałę Nr XVIII/138/15 
   w sprawie w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu  

i udzielenia bonifikaty. 
 

4/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w 
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
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Narkomanii. 
Zastępca Burmistrza – zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały a następnie omówiła go wraz                     
z uzasadnieniem i załącznikami.  
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                                                              
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. /13 za – jednogłośnie/  
Mieczysław Kamiński –  mówi, że jest dość duże cięcie jeśli chodzi o wydatki na narkomanię bo 
następuje spadek o 50% z uwagi na to, że zwiększamy dotację dla Centrum Integracji Społecznej.  
Gminne Programy w innych gminach składają się z tzw. profilaktyki a u nas jest już włączona opieka nad 
rodzinami objętych problemem alkoholowym. Zbyt mało środków przeznaczamy na profilaktykę. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie podjęła: 
  

Uchwałę Nr XVIII/139/15 
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii  
 
5/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej            
w sprawie opłaty uzdrowiskowej. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że ostatnio uchwalona stawka 
była w roku 2012 i wynosiła 3 zł. Obecnie proponuje się pozostawienie stawki bez zmian, czyli                         
w wysokości 3 zł a kwota maksymalna wynosi 4 zł 27 gr. 
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej /13 za – jednogłośnie/. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że moglibyśmy się zastanowić w sprawie podwyższenia tej kwoty, 
mamy 1 uzdrowisko, natomiast zwiększamy w budżecie gminy dochody z tego źródła i to znacznie, 
ponieważ w tym roku planowane były 140 tys. zł a na rok 2016 – 182 tys. zł, czyli o 32 tys. zł będzie 
wzrost tej opłaty.   

 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/140/15 
w sprawie opłaty uzdrowiskowej   

 
6/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej            
w sprawie opłaty miejscowej. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że ostatnio uchwalona stawka 
była w roku 2012 i wynosiła 1,60 zł. Obecnie proponuje się pozostawienie stawki bez zmian, czyli                      
w wysokości 1,60 zł a kwota maksymalna wynosi 2 zł 18 gr. 
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej /13 za – jednogłośnie/. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że moglibyśmy się zastanowić czy nie rozszerzyć tą listę 
miejscowości, w których pobiera się tą opłatę miejscową, czyli w tych miejscowościach gdzie ludzie 
przyjeżdżają na wypoczynek, np. Góra Igliczna, Wilkanów. Dotychczas pobieramy opłatę                               
w miejscowościach: Lasówka, Międzygórze, Mostowice, Rudawa, Spalona i miasto Bystrzyca Kłodzka.    

 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/141/15 
w sprawie opłaty uzdrowiskowej   

 
7/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej                      
w sprawie opłaty targowej. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że ostatnio uchwalona stawka 
była w roku 2013 i na rok 2016 proponuje się stawki w dotychczasowej wysokości.  
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie opłaty targowej /13 za – jednogłośnie/. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że kiedyś targowisko było zlokalizowane w miejscu dzisiejszego 
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parkingu przy ul. Sempołowskiej a później zostało przeniesione na ul. Strażacką. Mamy przyzwoite 
targowisko ale targujących jest coraz mniej, w szczególności jeśli chodzi o wynajęcie boksów wewnątrz 
hali i stanowisk na zewnątrz. Dobrze się stało, że stanowiska zostały podzielone na 9m2 i 18m2. Można 
byłoby się zastanowić jeszcze nad obniżeniem tej opłaty targowej. 
Mówi, że podział kwot jest troszkę dziwny z tytułu poboru środków przez inkasa /tj. 50% od 
zainkasowanych kwot/.   

 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/142/15 
w sprawie opłaty targowej   

 
8/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej              
w sprawie opłaty od posiadania psów. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że proponuje się stawkę 
niezmienną w wysokości 40 zł od psa, zaś maksymalna wysokość stawki może być do 120 zł 05 gr.   
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów /13 za – jednogłośnie/. 
Dariusz Piotrowski – mówi, że jeśli komisja będzie chodziła po terenach wiejskich to ten podatek się 
zwiększy. 
Zastępca Burmistrza – mówi, że prawo dopuszcza, że schroniska do których kierowane są psy nie 
muszą być zlokalizowane na terenie Polski. Prześledziliśmy uchwałę z Polanicy Zdroju, w której 
dopuszczono aby schroniska spoza terenu Polski mogły przyjmować bezdomne psy. Różnica                             
w kosztach jest znaczna, gdyż schroniska na terenie kraju liczą sobie w granicach ok. 2 tys. zł za psa, 
zaś schroniska czeskie ok 600 zł. plus należy uwzględnić koszty wyrobienia paszportu dla zwierząt. 

 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/143/15 
w sprawie opłaty od posiadania psów   

 
9/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej               
w sprawie podatku od nieruchomości. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że stawki podatków pozostają na 
poziomie dotychczasowym z uwzględnieniem nowych zapisów w paragrafie 1: pkt 1 lit. „d”, oraz pkt 2 lit. 
„d”. 
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości /13 za – jednogłośnie/. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że nastąpiła zmiana w ustawie o podatkach lokalnych i gmina 
sama już nie będzie musiała płacić sobie podatku, zaś spółki gminne będą musiały nadal ten podatek 
płacić.  Pyta, czy na podstawie przedłożonej symulacji budynki mieszkalne są zwolnione z podatku od 
nieruchomości? 
Skarbnik odpowiedziała, że jedynie nasze gminne. Globalnie stracimy po stronie dochodowej podatku 
ale też zyskamy po stronie wydatkowej.   

 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/144/15 
w sprawie podatku od nieruchomości   

 
10/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej              
w sprawie podatku od środków transportowych. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że  od dnia 1 stycznia 2016 
zmianie ulega ilość miejsc rozgraniczająca wysokość stawki dla autobusów i będzie wynosiła 22 miejsca 
a do końca roku 2015 było to 30 miejsc. Ponadto przy zapisach podatkowych dotyczących osi 
dotychczas było 3 osie a teraz zastąpiono: 3 osie i więcej.  
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych /13 za – jednogłośnie/. 
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Mieczysław Kamiński – powiedział, że jeśli chodzi o autobusy to teraz są dwie stawki: mniej niż 22 
miejsca i powyżej. Ta zmiana jest niekorzystna dla małych środków transportowych ponieważ będą 
płacili ten sam podatek mając mniej miejsc autobusowych.   

  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/145/15 
w sprawie podatku od środków transportowych   

 
11/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej                   
w sprawie druków informacyjnych i deklaracji w sprawie podatków. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i zgłosiła autopoprawki do załączników i dodała, 
że tym samym ujednolicamy zapisy w deklaracjach do nowych brzmień i zapisów w ustawach, które 
wejdą w życie z dniem 01.01.2016 r.   
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie druków informacyjnych i deklaracji w sprawie podatków  /13 za – 
jednogłośnie/. 

  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/146/15 
w sprawie ustalenia wzoru deklaracji i informacji w sprawie podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego i podatku leśnego obowiązujących na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka  
 

    12/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej     
w sprawie przystąpienia  do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
południowej części obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój – gmina Bystrzyca Kłodzka; 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że dotychczas teren kolei 
funkcjonował jako teren zamknięty dla którego nie można było sporządzić planu miejscowego, natomiast 
nastąpiła zmiana przepisów i obecnie można włączyć do opracowania planów miejscowych tereny 
zamknięte ustalone przez ministra właściwego ds. transportu.   
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformowała, 
że Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie przystąpienia  do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowej części obszaru uzdrowiska 
Długopole Zdrój – gmina Bystrzyca Kłodzka /5 za – jednogłośnie/. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że po raz pierwszy Rada będzie przystępować do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego po zmianie przepisów art. 4  i art. 14 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.  Po raz pierwszy Rada ma prawo uchwalać plan na 
tzw. obszarze zamkniętym. To jest teren, który jest osią sporu pomiędzy samorządami w całej Polsce a 
PKP, która zarządza potężną masą nieruchomości powierzchni w centrach miast i w bardzo 
atrakcyjnych miejscach. W naszym wypadku jedynym celem to jest zablokowanie inwestycji, która ma 
być na dworcu PKP w Dłudopolu Zdroju w postaci masztu. Przystąpienie do planu być może spowoduje, 
że PKP rozpocznie negocjacje z gminą w kwestii wykorzystania tego terenu.   

  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/147/15 
w sprawie przystąpienia  do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla południowej części obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój – gmina Bystrzyca Kłodzka 
 

    13/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej     
w sprawie  określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych, 
nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.   

     Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 
oraz wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. /7 za, przy 2 
wstrzymujących się/. 
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    Dariusz Piotrowski – uważa, że te dane, które są zawarte w uchwale są wyśrubowane. Dotychczas nikt 
nie otrzymał takiego stypendium. Pyta, czy kiedykolwiek został nagrodzony Pan Marcin Marciniszyn, 
który reprezentował nas na olimpiadzie.  Mówi, że brakuje w tej uchwale zapisów dotyczących kadry 
dolnośląskiej, np. piłki nożnej – tzn. ze wybiera się najzdolniejszych piłkarzy z terenu Dolnego Śląska              
i oni grają w tej kadrze i chodzą na zgrupowania.  
Mieczysław Kamiński – powiedział, że zgodnie ze zmianą tej ustawy o sporcie jest proponowana nowa 
uchwała i ona także – podobnie jak ta poprzednia – także będzie martwa, gdyż te kryteria są 
wyśrubowane. Dziwi fakt, że inne kryteria są dla sportowca a inne dla trenera.  
Rada może z własnej inicjatywy także określić kryteria i przyznawać dodatkowe stypendia, w przypadku 
oczywiście jeśli gminę stać. 
Ewa Koczergo – poinformowała, że ustawa określa, że działalność sportową prowadzą kluby sportowe    
i związki sportowe, które są rejestrowane przez ministra właściwego ds. kultury fizycznej i turystyki. Te 
wykazane kluby sportowe tworzą polskie związki i te dyscypliny i formy kultury mogą być 
dofinansowywane z budżetu różnych jednostek. Jst. mogą udzielać dotacji klubom sportowym i te 
dotacje mogą być przyznawane m.in. na stypendia dla członków klubów. To jest tylko decyzja władz 
klubu, który taki regulamin sobie opracuje i te dotacje za bardzo dobre wyniki może przyznawać. My nie 
możemy tego robić, bo nas ustawa do tego nie upoważnia.  Ponadto polskie związki sportowe mogą 
tworzyć ligii zawodowe. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że gmina wielokrotnie finansowała pobyt uczestników klubów 
bądź koszty przelotów na mistrzostwa czy inne rozgrywki.  
 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/148/15 

w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów 
sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe 

 
    14/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej        

w sprawie  regulaminu korzystania z urządzeń do ćwiczeń Street Workout zlokalizowanego na terenie 
Osiedla Szkolnego w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i dodała, że urządzenia 
zostały zamontowane na terenie Osiedla nr 2 z funduszu Zarządu Osiedla.   

     Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń do ćwiczeń 
Street Workout zlokalizowanego na terenie Osiedla Szkolnego w Bystrzycy Kłodzkiej. /9 za, 
jednogłośnie/.  

     Mieczysław Kamiński – powiedział, że dopiero w niedziele dokonał wizji lokalnej i zauważył, że wisi już 
regulamin taki „nieprawny” wykonawcy do czasu uchwalenia właściwego.   

     Dariusz Piotrowski –  mówi, że jest duże zapotrzebowanie młodzieży na takie urządzenia                               
i cieszy się dużym zainteresowaniem. 

 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/149/15 

w sprawie regulaminu korzystania z urządzeń do ćwiczeń Street Workout zlokalizowanego na 
terenie Osiedla Szkolnego w Bystrzycy Kłodzkiej 

 
    15/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej       

w sprawie  przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projektu „Singletrack Glacensis”. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i dodała, że jest to uchwała 
intencyjna o woli przystąpienia do projektu wraz z partnerem czeskim. W ramach projektu wybudowana 
zostanie infrastruktura rowerowa. 

     Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji 
projektu „Singletrack Glacensis” /9 za, jednogłośnie/.  

       
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
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Uchwałę Nr XVIII/150/15 
   w sprawie przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projektu „Singletrack Glacensis” 

 
15/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej  
w sprawie  przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projektu dotyczącego wdrożenia 
rozwiązań poprawiających efektywność zarządzania usługami dziedzinowymi w obszarze podatków                  
i opłat lokalnych. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i dodała, że jest to uchwała 
intencyjna o woli przystąpienia do projektu co umożliwi uruchomienie w urzędzie elektronicznej obsługi 
podatkowej, automatyzacji rozliczeń oraz dostępność do informacji i sposobu załatwienia. 

     Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji 
projektu dotyczącego wdrożenia rozwiązań poprawiających efektywność zarządzania usługami 
dziedzinowymi w obszarze podatków i opłat lokalnych. /9 za, jednogłośnie/.  

    Dariusz Piotrowski – mówi, że ma taki profil zaufania założony w Starostwie Powiatowym, który 
umożliwia przesyłania pisma drogą elektroniczną. To duże ułatwienie. 

    Mieczysław Kamiński – jeśli są środki finansowe na to zadanie należy z tego skorzystać. Pyta jakie 
środki są do rozdysponowania w ramach tego projektu. 

    Zastępca Burmistrza odpowiedziała, że przekaże informację o wysokości środków                                         
w ramach projektu. 

 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XVIII/151/15 
   w sprawie przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projektu dotyczącego wdrożenia 

rozwiązań poprawiających efektywność zarządzania usługami dziedzinowymi w obszarze 
podatków i opłat lokalnych 

 
 

Ad. 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny  
2014/2015. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że temat ten było szczegółowo analizowany na posiedzeniu 
merytorycznej Komisji. Ważnym do zaznaczenia są dane statystyczne, które pokazują, że w gminnych 
lub dotowanych przez gminę szkołach rozpoczęło naukę 1082 uczniów. We wrześniu 2013 ta liczba była 
nieco mniejsza i wynosiła 1076 uczniów, zatem mamy lekką poprawę.  
Wszelkie dane, które się pojawiają w treści dalszego opracowania pokazują, że 2008 r. jest 
nieproporcjonalnym rokiem demograficznym, w którym nastąpił wyż demograficzny.  
Zastępca przedstawiła dane odnośnie zmian kadrowych w poszczególnych szkołach. W oparciu o 
przedłożony materiał omówiła transport uczniów do szkół . Poinformowała, że mamy dodatkowy środek 
transportu – Mercedes, który przystosowany jest do przewożenia osób niepełnosprawnych a zakup 
nowego pojazdu został dofinansowany w kwocie 189 tys. zł ze środków PEFRON. 
Wydatki związane z transportem uczniów do szkół w roku 2014 wyniosły 560.168 zł.  
Koszt kształcenia w poszczególnych jednostkach prowadzonych przez gminę na przykładzie Zespołu 
Szkół w Wilkanowie na jednego ucznia wynosi 11.140 zł, w Szkole Podstawowej nr 1 i 2 – 7.300 zł i 
7.700 zł. Przedstawiła informację o wysokościach przyznawanych stypendiów na jednego ucznia. 
Następnie przedstawiła zadania inwestycyjno – remontowe przeprowadzone w szkołach. 
Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 20 listopada 2015 r. przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 
Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny 2014/2015. (10 za jednogłośnie). 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że mamy ukształtowany system oświatowy w gminie, natomiast 
może on całkowicie runąć w 2016 roku i wówczas będą bardzo poważne problemy.  
Jeśli zmiany wejdą w życie, będziemy mieli poważne problemy. Pojawi się problem likwidacji Liceum 
bądź połączenia szkoły zawodowej z liceum ponieważ klasy 7 i 8 pójdą do szkół podstawowych.    
Okazało się, że jest w przedszkolu nr 2 11 oddziałów i pyta, czy są jakieś dzieci, które nie zostały objęte 
opieką przedszkolną?   Pyta, ile sześciolatków jest w szkołach podstawowych a ile jest w 
przedszkolach? 
Kornelia Wenc – Szumigalska – odpowiedziała, że jest to pierwszy rok w tej gminie, kiedy wszystkie 
dzieci zostały przyjęte do przedszkola. Wszystkie 11 oddziałów zostało utrzymanych w przedszkolu co 
powoduje ten wysoki współczynnik średniej liczebności uczniów na oddział w tym przedszkolu. 
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Wszystkie sześciolatki co do zasady miały obowiązek pójść do klasy pierwszej. Mimo nakazu 
ustawowego wielu rodziców skorzystało z prawa odroczenia dziecka od edukacji przedszkolnej i poprzez 
orzeczenie z poradni psychologiczno – pedagogicznej odroczyło od obowiązku szkolnego na kolejny rok.  
Na całą gminę 30 sześciolatków pozostało w przedszkolu choć zgodnie z ustawą powinno być objęte 
obowiązkiem szkolnym. 
W związku z tym, że nie było więcej pytań, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zapoznała się z 
informacją dotyczącą realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015.  
 
Ad. 5. Informacja dotycząca wypłat świadczeń socjalnych. 
Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 20 listopada 2015 r. przyjęła informację dotyczącą wypłat świadczeń socjalnych (10 
za jednogłośnie). 
W związku z tym, że nie było pytań, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zapoznała się z 
informacją dotyczącą  wypłat świadczeń socjalnych. 
 

Ad. 6. Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
Przewodniczący Rady –  zaproponował zatwierdzenie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej odbytej w 
dniu 22 października 2015 roku.   Nikt z radnych Rady Miejskiej nie zgłosił uwag do treści protokołu. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, przyjęła protokół z XVII sesji Rady 
odbytej w dniu 22 października 2015 r. 
    

 Ad. 7. Informacje Burmistrza. 
  
Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej  
(23.10.2015 r. –  23.11.2015 r.) 
1/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 1, wytypowane do przetargu: 0; przeznaczone do sprzedaży: 0, 
- lokale użytkowe oddane w najem: w drodze przetargu - 0, w drodze rokowań – 0, 
- pozyskane mieszkania: 1, 
- przydzielone mieszkania: 0, po zakończonym remoncie kapitalnym-0, do remontu kapitalnego – 0, 
- zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) – 0, 
•  urzędu (eksmisja) – 0. 

2/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 7 

• lokale mieszkalne: 4, budynki (budowle): 0,  
• lokale użytkowe: 0,  
• nieruchomości niezabudowane : grunty rolne – 2, działki budowlane – 1,   
      zamiana – 0,   
• nieruchomości zabudowane –0, 

- nabyte nieruchomości gruntowe – 0, 
- dzierżawa gruntów rolnych: 18, w tym: grunty rolne: nowe –4, przedłużenia –4; ogródki przydomowe: 
nowe  – 10,  przedłużenia  – 0; grunty pod garaże:  nowe - 0, przedłużenia - 0; lokale użytkowe 
mieszkalne: nowe: 0; grunty pod parking: nowe-0; grunty pod reklamy: nowe- 0, grunty pod parking: nowe-
0, przedłużenia- 0, grunty pod kioskiem handlowym: nowe-0, przedłużenia-0. 
- nieruchomości zabudowane aport na rzecz spółki – 0, 
- nabycie nieruchomości- 0. 
3/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 14 
4/ zgony: 9 
5/ urodzenia: 4 
 
Ad. 8. Zapytania radnych. 
Dariusz Piotrowski – mówi, że mieszkańcy zgłaszają potrzebę, aby posiedzenia sesji odbywały się                       
w godzinach  popołudniowych. Ponadto pyta, jak wygląda sytuacja z siecią wodociągową i kanalizacyjną 
na terenie podstrefy ekonomicznej. Pyta jak wyglądają prace nad materiałem promocyjnym podstrefy 
ekonomicznej na który przekazaliśmy kwotę 6 tys. zł.  Mówi, że krążą plotki, że gmina zgodziła się 
przyjąć emigrantów i czy to jest prawda.  
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Na sesji 22 października był przegłosowany wniosek w sprawie zorganizowania spotkania z zarządcami 
wspólnot w sprawie śmieci. Dlaczego do dnia dzisiejszego nie ma informacji w tej sprawie.   
Zastępca Burmistrza odpowiedziała, że jeśli chodzi o materiał promocyjny to odpowiedź udzieli na 
następnej sesji, co do emigrantów to nie jest prawda. 
Marta Konieczna – Morawa – Prezes ZWIK – odpowiedziała, że jeśli chodzi o sprawy wodociągowe na 
podstrefie to 15 listopada br. wykonawca zgłosił gotowość odbioru robót i jesteśmy w trakcie 
przeglądania dokumentów odbiorowych. Jeśli chodzi o sieć kanalizacyjną jest w trakcie projektowania. 
Przygotowywane są właściwe podkłady mapowe. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że spotkanie techniczne w temacie ordynacji podatkowej 
odbędzie się w dniu jutrzejszym w urzędzie skarbowym na które Panie zostały zaproszone. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że to nie rozwiązuje sprawy ponieważ w nawiązaniu do pism wspólnot 
mieszkaniowych takiego spotkania jeszcze nie było. Odbyło się jedynie spotkanie u p. Prezesa jako 
pracownika Wydziału Rolnictwa z tymi Paniami celem rozpoczęcia postępowania w stosunku do 
pewnych wspólnot mieszkaniowych. Musimy ten wniosek zrealizować. 
Janusz Gałan – mówi, że Pani Burmistrz chciała zorganizować takie spotkanie ale część 
administratorów wspólnot nie była zainteresowana i nie wyraziła chęci uczestniczenia w spotkaniu. Stąd 
pojawił się pomysł spotkania u p. Inspektora Sołotwińskiego a kolejny etap to zorganizowane spotkanie 
w Urzędzie Skarbowym.   
Proponuje aby na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu 7 grudnia o godz. 15.00 zaprosić  
zarządców wspólnot, przedstawiciela urzędu skarbowego i raz na zawsze zakończyć ten temat.       
Dariusz Krzemiński – pyta p. Płazińską czym zajmuje się Spółdzielnia Socjalna Igliczna jeśli chodzi o  
grupę wsparcia kobiet dotkniętych przemocą w rodzinie.  
Jolanta Płazińska – odpowiedziała, że co roku na grupę wsparcia jest ogłaszany konkurs i jest od 12 lat 
koordynatorem takiej grupy. Jako osoba fizyczna nie może ubiegać się o koordynowanie grupy wsparcia 
więc ubiega się z ramienia Spółdzielni Iglicznej. Spotykają się kobiety, które mają problem alkoholowy 
oraz doświadczające przemocy w rodzinie celem uzyskania wsparcia psychologiczno - terapeutycznego.    
 
 
Ad. 10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ od p. Narcyza w sprawie umorzenia zaległości od nieruchomości położonych w Bystrzyc Kłodzkiej, 
2/ p. P. Czokowa w sprawie odbycia wizji lokalnej na ul. Kolejowej, 
3/ podziękowania od Stowarzyszenia Wójtowice Powrót do Przyszłości za udzieloną pożyczkę, 
4/ od Wojewody Dolnośląskiego w sprawie rozstrzygnięcia nadzorczego, 
5/ pismo wraz z fakturą od wspólnoty mieszkaniowej 13-15 przy Osiedlu Szkolnym w sprawie energii 
elektrycznej, 
6/ p. Sikory w sprawie umorzenia podatku, 
7/ z Ministerstwa Sprawiedliwości w sprawie przekazania kompetencji z obszaru prawa pracy do 
Ząbkowic, 
8/ pisma wspólnot mieszkaniowych przy Os. Szkolnym w sprawie nowelizacji ustawy śmieciowej. 
Poinformował, że w miesiącu grudniu przewiduje się 2 sesje.  
  
Ad. 11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że nie została nam udzielona odpowiedź na zapytanie radnego 
Krzemińskiego. Pyta jakimi środkami dysponuje Spółdzielnia Socjalna jako podmiot zajmujący się 
kontynuacją działalności grupy wsparcia dla współuzależnionych kobiet dotkniętych przemocą w rodzinie 
i jakie zadania realizuje.  
Jolanta Płazińska – odpowiedziała, że to jest na zasadzie reprezentacji jakby była zatrudniona przez 
spółdzielnię Igliczną i oni płacą za prowadzenie grupy wsparcia. To są fundusze umieszczone                        
w Gminnym Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i są to groszowe sprawy. Jest to 
rocznie 7 tys. zł. w transzach.   
Mieczysław Kamiński – p. radny Gałan złożył wniosek i powinien on być przegłosowany aby ta sprawa 
gospodarki odpadami była analizowana na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Rada w obecności 15 radnych, jednogłośnie 
wniosek przyjęła. 
Irena Rogalska – mówi, że do tej pory do żadnego spotkania nie doszło natomiast zostało wystosowane 
przez p. inspektora Sołotwińskiego wezwanie do przewodniczących wspólnot przy Os. Szkolnym o 
wszczęcie postępowania z urzędu. W terminie 7 dni mamy się zgłosić obowiązkowo w ZUK.  5 listopada 
doszło do spotkania w ZUK i odbyło się „przesłuchanie w ramach wezwania”. Na to przesłuchanie 
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wnieśliśmy 9 listopada na ręce p. Moniki Romanowskiej o wyłączenie  z mocy ustawy od udziału w 
postępowaniu w sprawie złożenia deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie p. K. Sołotwińskiego  
i wycofanie postanowienia  w stosunku do wszystkich przewodniczących. Na tą chwilę odpowiedzi nie 
mamy. Mówi, że nie wie co robić, gdyż postępowanie trwa a w środę spotyka się z zarządem. 
Przewodniczący Rady – przerwał wypowiedź i poprosił aby wszelkie niejasności przedstawić na 
posiedzeniu Komisji 7. grudnia. 
Zastępca Burmistrza – mówi, że pisma informacyjne były na bieżąco skutecznie doręczane. Następnie 
odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu na której była szeroko omawiana sprawa gospodarki 
śmieciowej, na które były Panie zapraszane.   
Alicja Siatka – Prezes Fundacji Pałac Gorzanów - serdecznie podziękowała za wsparcie fundacji, która 
czyni wszelkie starania aby uratować kompleks Pałacu w Gorzanowie i przekształcić go w instytucję 
kultury.  W styczniu 2016 r. będą podjęte starania o dofinansowanie z Unii Europejskiej i być może uda 
się odtworzyć teatr i muzeum teatru oraz warsztaty artystyczno – edukacyjne. Niezależnie od ilości 
pozyskiwanych środków to najbardziej cieszy, że mamy przychylność w tut. Radzie Miejskiej.  
Serdecznie podziękowała za przekazanie drewna i dotację na zabezpieczenie prac remontowych w 
cennym zabytku jakim jest Pałac w Gorzanowie. 
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący zamyka XVIII sesję Rady Miejskiej Bystrzycy 
Kłodzkiej. 
 

 


